

Protokoll från digitalt styrelsemöte den 6 maj 2025

Närvarande ledamöter

Hans Adolfsson, ordförande
Malin Broberg, vice ordförande
Birgitta Bergvall-Kåreborn
Muriel Beser Hugosson
Kerstin Jacobsson
Jerker Moodysson
Sanne Kofod Olsen

Förhinder

Erik Renström, vice ordförande

Adjungerade

Rasmus Lindstedt, ordförande SFS (hela mötet)

Kansli

Marita Hilliges, generalsekreterare
Christopher Sönnnerbrandt, bitr. generalsekreterare
Linda Gerén
Lars Alberius, sekreterare

1. Mötets öppnande

Ordförande hälsade alla välkomna till dagens möte.

2. Fastställande av dagordningen och anmälan om övriga frågor

Två övriga frågor:

1. Muriel Beser Hugosson lyfte att Campus totalförsvar vill skriva en debattartikel och hennes roll.
2. Malin Broberg: Information från det forskningspolitiska mötet i Paris den 5 maj.

Dagordningen fastställdes.

3. Protokoll från sammanträde den 28 februari och förbundsårsamlingen den 19 mars

Styrelsen tog del av beslut fattade av presidiet samt de remissyttranden förbundet lämnat. Protokollet från styrelsens sammanträde den 28 februari godkändes och lades till handlingarna. Styrelsen tog del av protokollet från förbundsårsamlingen den 19 mars.

4. Ramverk för meritbedömningar: statusrapport

Marita Hilliges informerade om att ramverket för meritbedömningar är utskickad på remiss enligt förbunds församlingens önskemål. Endast själva ramverket är utskickat, inte bilagorna. Arbetsgruppen för meritbedömningar har fått nytt uppdrag och delvis ny bemanning.

5. Ställningstagande europeisk examen

Christopher Sönnerbrandt informerade om rådmötet med utbildningsministrarna den 12 maj som bland kommer att behandla ett förslag till rekommendation om ett gemensamt system för kvalitetssäkring och erkännande samt förslag till resolution om europeisk examensmärkning. Vidare redogjordes för de förändringar som gjorts i SUHF:s förslag till ställningstagande, i enlighet med förbunds församlingens synpunkter.

Styrelsen diskuterade frågan och beslutade att fastställa ställningstagandet.

6. E-infraarbetet

Christopher Sönnerbrandt informerade om att det kommer att vara ett uppstartsmöte för det gemensamma e-infraarbetet den 16 juni för de lärosäten som valt att signera handslaget. Den första ordinarie stämman planeras att genomföras den 22 oktober, i samband med förbunds församlingens möte. Den nya organisationen kommer inte att vara en del av SUHF.

Styrelsen diskuterade frågan och menade att det är viktigt att arbeta för en gemensam organisation i dessa frågor.

7. Vårändringsbudgeten

Christopher Sönnerbrandt informerade om det underlag som Tim Ekberg tagit fram.

Styrelsen diskuterade frågan.

8. Motstånd i en auktoritär regim

Robert Egnell, rektor vid Försvarshögskolan, diskuterade lärosätenas roll i en auktoritär regim. Han lyfte som särskilt viktigt att minska den tidiga medgörligheten, det vill säga att inte vara följsam och agera för snabbt vid övertramp mot den akademiska friheten och institutionella autonomi. Vi skulle kunna skapa beredskap genom att studera olika scenarier, i syfte att inte bli överrumplad.

Styrelsen diskuterade frågan och menade att det är viktigt att värna den akademiska friheten, liksom vårt akademiska ansvar. Vi behöver stå eniga och ha en plan för hur vi agerar. Vi kan även behöva verka gemensamt i Norden, vilket kan göras via det nordiska universitetssamarbetet, NUS. Vi behöver även föra dialog i dessa frågor med de politiska partierna. Expertgruppen för analys skulle kunna uppmanas att analysera hur forskare arbetar med dessa frågor. Styrelsen bestämde att fortsätta diskussionen vid ett annat tillfälle.

9. Styrelseinternat den 17-18 juni till Madrid

Nästa styrelsemöte genomförs som internat i Madrid den 17-18 juni, lunch till lunch. Vi kommer att möta vår systerorganisation, CRUE (Spanish Universities). Fokus i samtalet kommer att ligga på deras syn på EU-arbetet samt samarbetet inom Medelhavsområdet och Afrika.

10. Almedalen 2025

Marita Hilliges informerade om att SUHF är involverade i många arrangemang med många olika aktörer vid årets Almedalsvecka.

11. UKÄ:s rektorsresa 2026

Marita Hilliges informerade om att UKÄ har i uppdrag att stödja rektorerna i deras kompetensutveckling. Ett verktyg är Steningevik, ett annat är Almedalen och ett tredje är en studieresa vartannat år. Nästa gång våren 2026. I diskussionerna har två förslag lyfts: Grekland och Kanada.

Styrelsen diskuterade frågan och menade att Kanada är mycket intressant, men att det ligger långt borta. Fördelen med Grekland är att det ligger närmare. Presidiet uppdrogs att ta frågan vidare.

12. Presidiet rapporterar

a. *Presidiedagar*

Hans Adolfsson informerade om den senaste presidiedagen den 25 april. Då träffade presidiet Sacos studentråd, Vinnova med fokus på forskningspropositionen och deras uppdrag, Vetenskapsrådet med fokus på forskningspropositionen och deras uppdrag samt Akademiska Hus ledning. Presidiet träffade även två nya rektorer: Mia Rönnmar och Mia von Euler.

b. *Möten med statsrådet*

Hans Adolfsson informerade om ett möte med statsrådet kring den ökade antisemitismen och positionering relativt USA.

c. *EUA*

Marita Hilliges informerade om att det kommer att genomföras ett fyllnadsval till EUA:s styrelse efter att Astrid Söderbergh Widding slutat. De nordiska länderna nominerar tillsammans ordförande i den norska rektorskonferensen, UHR, Sunniva Whittaker. Ny styrelse kommer att beslutas vid ett extra General Assembly i september.

d. *NUS*

Marita Hilliges informerade om att hon och Hans Adolfsson deltagit i ett NUS-möte i Finland, Helsingfors. På agendan fanns bland annat e-infra och USA.

e. *ULF*

Marita Hilliges informerade om att de praktisknära forskningsmedlen som regeringen delat ut fel är nu löst, även de extra 12,5 mkr för 2025 har kommit till rätt ställe.

f. *Nasp*

Linda Gerén informerade om att professionsprogrammet lärare startar till hösten. Det behövs en nationell arena för lärarprogrammet för professionsutbildningarna, därför har vi tillsatt en grupp i nära samarbete med Skolverket.

g. *Finansiering av MAX IV*

Hans Adolfsson informerade om att en grupp satts samman att föra dialog med Utbildningsdepartementet kring finansieringen av MAX IV. Gruppen har hittills haft med Vetenskapsrådet (VR). VR kommer att hantera detta under 2025, men från 2026 måste detta hanteras långsiktigt. Lärosätena kommer inte att gå in med extra finansiering.

13. Övriga frågor

Muriel Beser Hugosson informerade att hon är SUHF:s representant i Campus totalförsvar. De vill skriva en debattartikel. Frågan är vilken roll hon ska ta i detta. Styrelsen rekommenderade att invänta beslut om hur hon ska ställa sig tills artikeln är klar.

Malin Broberg informerade från mötet i Paris dagen innan. Ett av de viktigaste budskapen var att Europa nu måste klara sig själva, utan USA.

14. Ordförande förklarar mötet avslutat

Ordförande tackade för ett givande möte med styrelsen.

Vid protokollet
Lars Alberius

Ordförande
Hans Adolfsson